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Međunarodno zdravstvo

IANPHI  Komentar
Jeff Koplan

U  siječnju  2006,  lideri  Nacionalnih  Instituta  za  Javno  Zdravstvo  (IANPHI)  iz  cijelog  svijeta  su  se
okupili  u  Rio  de  Janeiru,  u  Brazili,  da  bi  održali  svoju  treću  konferenciju  nakon  Belaggia  2002  i
Helsinkija  2004.  Na  ovom  sastanku    je  pokrenuto  dotadašnje  neformalno  okupljanje  u  službenu
organizaciju  i  održano  povijesni  prvi  Generalni  sastanak  IANPHI.  Rasprava  i  povezivanje  je
omogućeno izuzetnom gostoljubivošću Dr Paula Bussa, Direktora FIOCRUZa, Nacionalnog zavoda za
zdravlje Brazila, i njegovih suradnika i provedeno je u tradiciji, specifičnosti i šarmu samog Instituta,
jednog od najstarijih, najvećih i naj raznolikijeg od naših IANPHI članova. Tokom vrlo intenzivna tri
dana, učesnici su  izradili nacrt Statuta,  izabrali  Izvršni odbor  i vodstvo  i odobrili plan djelovanja za
iduću godinu. Također smo imali sreću da su sudjelovali i visoki predstavnici Svjetske banke i našeg
partnera u  financiranju., Bill  i Melinda Gates  fondacije. Nakon sastanka u Rio 14 novih članova se
pridružilo  IANPHIu  i  sada  imamo 39 članovaosnivača. Popis država  i  Instituta članica se nalazi na
našem Webu.

Vjerujem  da  nam  je  svima  bilo  ugodno  i  zadovoljstvo  razmatranje  zajedničkih  tema  i  vrijednosti
među našim učesnicima, službenim članovima udruženja. Bez obzira da  li su naši  Instituti veliki  ili
mali,  dugoročni  ili  nedavno  osnovani,  bogato  financirani  ili  s  ograničenim  resursima,  svi  mi
prepoznajemo vrijednosti ustanove koju pokreću podaci znanosti a koja doprinosi formuliranju novog
znanja i razumne zdravstvene politike. Svi mi prepoznajemo da ima više novog što možemo učiniti
kako  bi  ostvarili  ove  ciljeve  i  da  svi  možemo  poboljšati  ono  što  već  činimo.  Raspravljajući  naše
individualne napore sa kolegama u sličnim pozicijama u drugim narodima, stječemo uvide koji nam
mogu koristiti u ostvarivanju naših odgovornosti.

Wang Yu, direktor kineskog CDCa, je ljubazno ponudio biti domaći susreta 2324 travnja u Pekingu.
Mi se svi radujemo našem ponovnom susretu u slijedećem Olimpijskom gradu. Između sada i tada bit
ćemo  jako  zaposleni.  Da  bi  ispunili  naš  radni  plan,  Sekretarijat  u  Helsinkiju  i  ured  u  Atlanti  su
organizirali posjetu nacionalnom institutu za javno zdravstvo u Ugandi (vodio je član Izvršnog odbora
Oni  Idigbe  iz Nigerije)  i Mozambiku (vodio  je član  Izvršnog odbora Paolo Buss), kao  i  informacijske
posjete Ibdoneziji, Vijetnamu, Meksiki, Južnoj Africi i drugdje. Nije bilo moguće ostvariti sve tražene
posjete u  toku ove godine, no mi  očekujemo nove mogućnosti  posjeta nakon odobrenja  traženog
dugoročnog granta od Bill i Melinde Gates fondacije.

Uz to, radimo na proširenju webstranice, pišemo rad koji opisuje našu organizaciju, razvijamo plan
za IANPHI Akademiju za Lideršip Zdravlja, i analiziramo i pišemo rad na našem nedavnom pregledu
članova.  Radimo  i  na  novoj  aplikaciji  za  Gates  fondaciju.  Makar  je  to  mnogo  posla,  i  dalje  smo
entuzijasti i ushićeni pozitivnim i korisnim reagiranjima koje primamo od naših članova.

IANPHI Izvršni odbor se sastao u Ženevi 26 svibnja da raspravi preporuke za financiranje projekata i
dugoročnu donaciju od Bill i Melind Gates fondacije. Ponovno ćemo se sastati početkom studenog u
Lisabonu. Primit ćete informacije o ovim sastancima, i češće ćemo vas informirati. Mi jako želimo da
Vam  ovo  bude  najdraža  organizacija  kojoj  pripadate  i  to  ona  koja  Vam  nudi  usluge,  stimulaciju,
praktične vrijednosti i na ponos svakom svom članu. Molim Vas da informirate IANPHI Izvršni odbor i
vaše kolege članove, što Vi i Vaš nacionalni institut čini, što su vaši najnoviji izazovi i uspjesi, s čime
ste zaokupljeni, i kako Vam mi možemo biti korisni.

Uz najbolje želje,

Jeff  Koplan


